
BITI APOSTOL 
 

Riječ apostol je danas izgubila svoje izvorno značenje. Kada sami 

kaţemo riječ apostol mislim da tada prvo pomislimo na Isusove 
prve učenike, a ne na nešto što bi sami trebali biti. Radije 

govorimo o menađerima, trgovačkim putnicima, poslovnim 

parterima itd. Ţivimo u svijetu kad se sve promatra kroz prizmu 
materijalnog. Tako i kad sami biramo buduću školu, fakultet, 

zanimanje ili posao na prvom mjestu nam je da taj posao bude 

dobro plaćen. Takav stav nije posve pogrešan, jer je normalno da 

se čovjek brine za svoju egzistenciju. No, osim našeg 

svakodnevnog poslanja, mi kršćani smo pozvani na još jedno 

poslanje, a to je biti apostol. 
Glagol «apostello» znači odaslati. SZ zna za običaj 

upućivanja poslanika, kojima pripada isto poštovanje kao i kralju 

koji ih šalje. Jednako Pavao traţi pisma za sinagoge u Damasku, 
namjeravajući progoniti Isusove vjernike. On je dakle izaslanik 

saduceja. Crkva preuzima taj običaj, kad iz Antohije i Jeruzalema 

upućuje Barnabu i Silu s pismima. Sve nam to govori da je apostol 
predstavnik onoga koji ga šalje. Isus izabire dvanaestoricu da 

budu s njime i od njega uče. No, oni neće uvijek ostati samo 

učenici, nego će postati apostoli koji će druge učiti. Apostoli su 
Isusov drugi «ja», a to se očituje kroz slijedeće riječi : «Tko vas 

sluša, mene sluša. Tko vas prezire, mene prezire. Tko prezire 

mene, prezire onoga koji me je poslao.» Apostoli se nemaju pravo 
uzoholiti i svoju sluţbu shvatiti samo kao počasan naslov 

(preuzvišeni, maestro….) te zaboraviti na onoga koji ih je poslao.  

Kada netko kaţe ja sam kršćanin to bi onda trebalo značiti da i ţivi 
kao kršćanin. Kršćanstvo je više sluţba nego naslov.  

 

OSOBINE APOSTOLA 

Apostol je pozvan 

Nitko ne moţe biti apostol sam od sebe, već treba biti pozvan. 
Poziv se nikome ne nameće, svatko ima pravo u slobodi se 

opredijeliti. Isus poziva na jednostavan i vrlo privlačan način. 

«Hajde te za mnom učinit ću vas ribarima ljudi!» Obično kad 
govorimo o Boţjem pozivu malo se prestrašimo. Prva pitanja su: 

«Što sad Bog hoće od mene?» No, pravi poziv nas ne napušta dok 

na njega ne odgovorimo. Za prepoznavanje poziva potrebno je 
vrijeme tišine i molitve. 

 



Apostol: čovjek koji ljubi Učitelja 
Bez obzira na to koliko je vaţan posao koji mu je dodijeljen, prva i 

glavna zadaća, apostola, je ljubiti Učitelja. Prije nego je Isus Petru 

povjerio pastirsku sluţbu, podvrgnuo ga je ispitu. Postavio mu je 
dva pitanja: oba su se odnosila na njegovu osobu, a ne na stado. 

Prvo pitanje je bilo: «A što ti kaţeš, tko sam ja?» A drugo: «Ljubiš 

li me?» Ta dva pitanja moraju odjekivati našim srcima, ako ţelimo 
postati apostoli. Svatko od nas mora čuti Isusovo pitanje: «Ivane, 

Ana, Zrinka, Domagoj….što ti veliš tko sam ja?» I drugo pitanje : 

«Ljubiš li me više nego ovi?» Svatko treba odgovoriti na svoj 

način. 

 

Apostol: čovjek koji je vidio Krista 
Prije nego je Crkva nekog proglasila apostolom, od njega je 

zahtijevala ovo: morao je biti čovjek koji je vidio uskrslog 

Gospodina. To je jednim djelom razlog zašto je Pavlu njegova 
apostolska karizma teško priznata. On je odlučno tvrdio da je 

apostol, ništa maje vrijedan od Dvanaestorice ili drugih apostola, 

jer je i on vidio uskrslog Gospodina. Apostol je svjedok. Njegovo 
poruka treba biti uvjerljiva, jer on mora dati svjedočanstvo za ono 

što je sam vidio i čuo. Nije dovoljno da  svjedoči o onome što je 

čuo od drugih, nego on svjedoči svoje osobno iskustvo s Uskrslim. 
Ista je provjera za pravog apostola i svjedoka danas, dvije tisuće 

godina nakon što je  s Uskrslim. Ista je provjera za pravog 

apostola i svjedoka danas, dvije tisuće godina nakon što je Isus 
umro i uskrsnuo. I mi se danas moţemo susresti s Isusom. To se 

događa kroz sakramentali ţivot, ali to nije dovoljno. Ljudi koji su 

bili veliki apostoli poput Pavla, Petra, Ivana, bili su veliki 
kontemplativci. Biti kontemplativan znači biti u ţivu i stalnu 

zajedništvu s Uskrslim Gospodinom. Onaj koji ne moli ne moţe biti 

apostol. 
 

Apostol: čovjek duha 

U Djelima apostolskim čitamo da su apostoli obilazili prve 
obraćenike koji su povjerovali u Isusa Krista i bili kršteni, ali nisu 

primili Duga svetoga. Oni su obilazili takve zajednice, na te nove 

učenike polagali ruke, pa su oni primili Duha Svetoga. To nam 
govori da je glavna zadaća apostola bila, davati Duha Svetoga. 

Najprije su oni morali iskusiti preobraţavajuće djelovanje Duha u 

svojim srcima, a onda tu istu preobraţavajuću snagu učiniti 
dostupnom drugima. Znamo da su apostoli dugo molili, zajedno s 

Marijom,  prije nego što su primili Duha, a tek nakon molitve bili 

njime pomazani. Kad se krizmamo mi primamo Duha Svetoga, ali 
ako ne molimo i ne traţimo njegovo djelovanje on se u našem 



ţivotu neće pokazivati. Teolozi govore o valjanom, ali ne 
plodonosnom primanju sakramenata. To znači da mnogi prime 

sakrament, ali ne učine ništa da se sakramentalna milost u njima 

proširi. Potrebno je imati vremena za molitvu i ţarko ţeljeti biti 
pomazani duhom. Obično utrošimo mnogo truda u razne poslove, 

a oni nam ne uspijevaju. Nedostaje nam nadahnuća, inspiracije 

koje dolaze od Boga. Primjer – ţivimo u doba svećenika sa 
spojnicom: svećenik-radnik, svećenik-znanstvenik, svećenik-

umjetnik. Sva ta područja mogu biti svećeniku pomoć u 

apostolatu, ali prvotna zadaća svećenika, jest sposobnost da duha 

svetoga daruje drugima. Svijet ne gladuje za teologijom on 

gladuje za Bogom. Primjer sjemeništa. Imati iskustvo da 

preobraţavate srca i ţivote snagom svoje riječi i snagom molitve. 
Nije dovoljno drugima samo govoriti, nego za njih i moliti (primjer 

sv. Leopolda Bogdana Mandića) 

 
Apostol: čovjek razlučivanja 

Evo još jednog razloga zašto je apostolu vaţna molitva i 

kontemplacija, jer one pomaţu da se stvori i produbi  našim 
srcima ona šutnja u kojoj se čuje glas Boţji. Kome je potrebnije 

stalno slušati glas Boţji nego jednom apostolu? On mora slušati 

tako da bi znao reći drugima. I što je još vaţnije: on mora tako 
slušati da bi znao kamo ići, što činiti, kad govoriti, komu govoriti i 

kako govoriti. Kako ćeš inače ikad znati volu Boţju? Apostol je 

čovjek koji je poslan. Od ţivotne je vaţnosti da bude stalno  
dodiru s centralom! Koliko je toga što mi nazivano apostolskim 

djelovanjem zapravo velika jurnjava kojom prikrivamo činjenicu 

da činimo svoju volju! Primjer svećenika: «Sada, kad sam se 
ponovo počeo moliti i promatrati stvari u svjetlu Evanđelja, s 

tugom gledam unatrag na mnoge godine u kojima sam radio za 

Krista; i pitam se jesam li ja radio za Krist ili sam njemu napravi 
još više posla da ukloni štetu koju sam prouzročio!» Apostolu vid 

mora biti jasan, a srce oštroumno ţeli li razlučiti volju Boţju od 

vlastitih nagona, poticaje Duha Svetoga od onih koji dolaze od 
Zloga. 


